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“la pastilla” que no fa mal a ningú és un senzill mitjà de comunicació entre 
persones a l’entorn de la UNIÓ de la GENT GRAN. No té copagament i pretén ser 
oberta. Tan oberta que en fem una nova CAIXA quan hi ha coses a dir i temps per a 
escriure-les. Coses a dir gairebé n’hi ha sempre.  

 

      Intercomarcal de la ciutat de Barcelona 
     
   
Amigues i amics,  
 
Les nostres organitzacions d’ Unió a la ciutat de Barcelona volem prosseguir actuant en 
favor d’una ciutadania que viu i treballa en una metròpoli que ens cal més solidària i justa.  
Ens cal enfortir, encara més, la nostra presència a barris i entitats de Barcelona. 
 
Volem ésser fidels al nostre compromís en la vida de la ciutat. Persona i comunitat. 
La ciutat, els seus barris, . . . les seves persones són àmbits propicis per a fer realitat vital 
el nostre ideari de personalisme comunitari.  
 
Tenim una notable implicació en el govern de la ciutat. Comptem amb quatre 
Regidors i alguns Consellers Municipals, a més d’alguns altres càrrecs públics i 
col·laboradors varis. I força dones i homes, militants d’ Unió i de la Unió de la Gent 
Gran, que tenen activitat social i política a Barcelona.   
 
 

Barcelona ofereix – i necessita –  l’acció ciutadana  
 

És per tot això que endeguem una nova etapa   de la que us en volem informar i 
 

demanar  la vostra col·laboració. Ens trobarem a la seu nacional d’ Unió – carrer de 
Nàpols, 35 de Barcelona – el dilluns, dia 24 de març de 17,30 a 19 hores. 

 
Per a una millor organització us preguem confirmeu la vostra participació  a Isabel o 
Montse – 93 240 22 00 . 
 
Desitgem saludar-vos personalment. 
 
oOoOoOoOo       
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Trobada amical i visita institucional i cultural a                
CANET de MAR (El Maresme)              Dia 4 d’abril de 2014 

 
 

A les 9,45 hores arribada a CANET DE MAR, per medis propis, (cotxe 
particular o tren) 
 

 
Els Desplaçaments al castell i Santuari es faran amb Bus col·lectiu.      

Per a una bona organització cal fer ingrés de 25 € de reserva dels 
trasllats amb bus i dinar  al compte :                                           

La Caixa – ES56 2100 0778 9302 0016 2560  
 

 
Trobada davant l’ Ajuntament  “Casa de la Vila”, carrer Ample, 9  
 
Ales 10 hores  Rebuda i benvinguda per l’ Alcalde i Regidors a la sala de Plens 
del Ajuntament. 
 
A les 11 hores  Visita guiada a la Casa Museu de l’ Arquitecte modernista 
Lluís Domènech i Montaner.  
Ruta pels Edificis Modernistes del centre de Canet : Casa Floris, Casa Roure, 
cases d’ Indians, Ateneu guiats i amb l’explicació inicial del Historiador local 
Josep Rovira,  Ex-alcalde  de Canet de Mar. 
 
Ales 12 hores Visita al Castell de Santa Florentina. (En el cas de no poder 
visitar el Castell, visitarem la Escola Tècnica de Teixits de Punt i el seu museu 
de maquinària tèxtil.) 
 
A les 13 hores Visita al “Santuari de la Mare de Déu de la MISERICÒRDIA”. 
Cant de la Salve i explicació Històrica per Josep Isern, membre del Patronat del 
Santuari.  Visita a la sala d’exvots i maquetes de Vaixells construïts a les 
Drassanes  de Canet de Mar. 
 
A les 14 hores Dinar al Restaurant del Santuari amb militants de UDC de 
Canet, Arenys i Sant Pol. 
 
A les 16 hores  Reunió per tractar temes del Comitè Executiu d’ Unió de la 
Gent Gran de la comarca. Els acompanyants podran fer una altra activitat si 
així ho desitgen. 
 
Coordinadors Responsables  de la visita : Josep M. Regàs i Josep Isern   

                  
 

oOoOoOoOo 
 
► Dia  25 de maig de 2014 : ELECCIONS AL PARLAMENT EUROPEU  
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ENS CAL UNA UNIÓ EUROPEA OBERTA                                          

ALS POBLES QUE LA CONFORMEN 
 

UNIÓ DE LA GENT GRAN ens disposem a participar tan com puguem en 
una campanya explicativa i col·laborar a fer-ho realitat. 

 
 

 
 
M É S  E U R O P A   
 
Davant la convocatòria a les properes eleccions al Parlament Europeu, la Unió de la Gent 

Gran va demanar la disponibilitat personal del membre del nostre Comitè Executiu 

nacional  el  Doctor Simó Schwartz i Riera per ésser candidat. 

Amb satisfacció podem deixar constància que en sessió del Consell nacional d’ Unió 

Democràtica de Catalunya del dia 22 d’aquest mes de febrer es va aprovar la llista de 

candidats entre els quals es compta amb el Dr. Schwartz. Valorem aquest acord ja que la  

seva personalitat és un significatiu reforç per a la nostra llista electoral. És prou 

reconeguda la seva trajectòria professional i cívica. A Catalunya i a Europa. 

Així mateix, és un honor per a la Unió de la Gent Gran poder comptar amb tan digna 

representació en la propera contesa electoral. 

oOoOoOoOo   

 
Congrés Extraordinari d’ Unió Democràtica de Catalunya 

 
    

 
 
 
El Congrés Extraordinari d’ Unió ha significat que som un partit compromès.  
 
Compromès i actiu amb les persones i amb ferma voluntat de prosseguir essent una eina 
política ferma i ben consolidada al servei de Catalunya. 
 
La participació significada en el lema del Congrés la hem fet ben palesa entre nosaltres 
mateixos. Una ponència ben presentada, elaborada per  un equip de ponents en nombre 
important de 21 persones representatives de totes les instàncies del partit, va ésser 
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corresposta per 755 esmenes aportades per 38 grups i comitès executius de tot indret del 
partit, per la Unió de Joves i pels equips especialitzats. 
 
La Unió de la Gent Gran va presentar 19 esmenes amb un resultat ben notable ja que 
van ésser  directament o com a transacció incorporades  i , fins i tot, 2  d’elles retirades ho 
van ser a favor de incorporacions  de nova redacció de la pròpia ponència i / o d’altres  
grups     d’ esmenants.  
 
Al Congrés,  41 dels seus compromissaris són membres de la U. de la G. G. .  
 
Els nous Estatuts d’ Unió han de possibilitar amb el coratge i el compromís de tots 
nosaltres una total transparència, una major participació i preservació de qualitat 
democràtica a posar al servei del nostre país i les seves persones.  
 
És una evidència que estem preparats per aquests nous temps que ja vivim.   
 

oOoOoOoOo   

 
05 març 2014 
 
Reunió a la Intercomarcal de Terres de l'Ebre,  
 
A la seu d’ Unió de Tortosa es va tenir una profitosa reunió.  
 
Encapçalats per en Josep Lluís Giménez, president de la U. de la G. G. de les Terres de 
l’ Ebre, uns companys d’ Unió d’aquell territori i una delegació del Comitè Executiu 
nacional de la Unió de la Gent Gran van poder repassar la “raó d’ésser” del nostre equip 
especialitzat dedicat a l’atenció de la problemàtica dels ciutadans grans del nostre país i 
de les seves famílies.  Així com plantejar iniciatives adients.  
 
El Dr. Simó Schwartz – membre del Comitè Executiu nacional de la U. de la G. G. i 
component de la candidatura d’ Unió a les properes eleccions al Parlament Europeu – ens 
significà la importància de la nostra presència a Europa especialment referida al tema de 
la recerca i la innovació.  
 
També va ésser possible apropar-se a la problemàtica que la incidència del Gobierno de 
Espanya sobre l’ Ebre provoca entre la ciutadania d’aquelles contrades.     
 
La reunió de treball es va prolongar en una comentada passejada per llocs emblemàtics 
de la ciutat. I amb una visita al Museu de Tortosa que aprofitant – i de quina esplèndida 
manera – el que fou l’escorxador dóna als visitants una   ben aconseguida aproximació a 
l’evolució de l’assentament humà al lloc que avui en diem Tortosa. Es va poder comptar 
amb la documentada explicació del Tinent d’ Alcalde Joaquim del Pino,  Regidor de 
l’àrea de Cultura i company d’ Unió.  
Al final de la visita se li va dir : “ Com estimeu aquest vostre Museu ! “ . Aquest és el valor 
afegit de tota feina política que facin tots i cadascun dels càrrecs públics d’ Unió i, per què 
no dir-ho, de tota formació política. Estimar el que es fa.  
 
Tot dinant, de manera i lloc ben agradables, es va poder continuar el intercanvi de 
reflexions sobre  el moment  actual que vivim el   poble de Catalunya, la problemàtica de 
les Terres de l’ Ebre i  com cal que Unió hi aportem la nostra contribució. A més de les 
persones participants a la sessió del matí es van afegir, compartint taula, el President de 
la Intercomarcal en Juanjo Malràs, el Regidor Emili Lemon i altres companys d’ Unió.  
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Ens van saber trametre preocupacions ben punyents. Ens van fer entendre que no només 
tornem a tenir l' amenaça d' un Pla Hidrològic que pot malmetre les condicions bio-
ambientals. També pot afectar les condicions de vida de moltes de les persones d’aquells   
indrets i amb repercussions per a tot Catalunya. 
 
 
Ens van fer palès la seva posició de lluita, conjuntament amb moltes persones agrupades 
en distintes organitzacions ciutadanes i polítiques, vers una intencionalitat manifesta de 
perjudicar el delta.  
 

"Lo riu és vida" : per a tots. 
 
I ens van manifestar el desig que sigui tot el partit que mostri la solidaritat i faci            
l' esforç  polític per a reconduir de manera positiva la situació 
 
Refermem la mostra de solidaritat de la Unió de la Gent Gran als companys de les Terres 
de l’ Ebre. 
 
 

 
 
 
 

oOoOoOoOo   
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oOoOoOoOo   

d’ O P I N I Ó 

 FONS MONETARI INTERNACIONAL I LES NOSTRES PENSIONS 

 
Sembla que el FMI es cuida dels problemes financers dels Estats, la qual cosa podríem 
considerà com a temes de macroeconomia i per tant està molt lluny de la pensió que 
cobra un jubilat, per exemple, de Palamós. 
 
Però la realitat no és tan simple, tot està relacionat i les pensions són part de la 
macroeconomia en el seu vessant estatal. Les indicacions que realitza el FMI a l' Estat 
espanyol poden acabar afectant les actuals jubilacions o les futures. Per tot això és 
necessari parar esment a les indicacions formulades per part de FMI a l' Estat espanyol, 
perquè la seva incidència en les nostres pensions pot ser important. 
 
El FMI observa que l' economia espanyola ha perdut força competitiva, per diverses 
causes que no és el moment de comentar, els costos de producció són molt elevats i 
dificulta l' exportació. Per reduir costos el FMI proposa una disminució dels salaris del 
10%. És una mesura ràpida que no ajuda a solucionar el problema de fons i pot crear més 
problemes en un futur. D' altra banda l' economia espanyola és molt desigual i hi ha 
autonomies que han apostat per producció de productes de més valor i són competitives. 
 
Les pensions actuals es paguen a través de les aportacions que es realitzen mitjançant un 
percentatge dels costos de la Seguretat Social referent a la nòmina dels treballadors en 
actiu amb càrrec a l' empresa. En el conjunt total d' Espanya el pagament de les pensions 
és molt superior als ingressos abans citats pel que cal utilitzar els fons de reserva, és a dir 
els excedents que hi havia en època de bonança. Si partim de la base que els ingressos 
de la caixa de la Seguretat Social per al pagament de les pensions és un percentatge 
sobre els salaris i aquests baixen, automàticament els ingressos a la caixa disminuiran, la 
qual cosa equival a dir que el dèficit de la Seguretat Social augmentarà. De moment es 
pot compensar amb el superàvit existent, cada vegada menor, però dintre de pocs anys 
una vegada esgotat aquest superàvit caldrà prendre una decisió. 
 
Per quadrar caixa hi ha dues possibilitats, el dèficit de caixa es compensa amb els 
pressupostos, la qual cosa augmenta el dèficit de l' Estat i no és possible actualment o bé 
es redueixen les pensions, a menys ingressos menys despeses i es quadra caixa. 
 
Conclusió, les indicacions del FMI poden afectar a les nostres jubilacions o les jubilacions 
futures. 
 
A Espanya s' utilitza el mètode de caixa única, és a dir tot el que es recapta s' ingressa en 
la mateixa caixa i tot el que es paga surt de la mateixa caixa, sense tenir en compte quina  
autonomia ingressa més o té majors despeses. És la idea solidària d' Espanya. 
 
Però això no és totalment just.      Hi ha autonomies amb dèficit  superior  als mil      
milions d' euros anuals i Catalunya l' any 2013 ha tingut un dèficit de cinquanta-quatre 
milions d' euros, possiblement en el 2014 pugui equilibrar els ingressos i les despeses. 
 
Referent a les reserves abans de començar la crisi hi havia un saldo se seixanta mil 
milions d' euros dels quals vint mil els havia aportat Catalunya. Dels quaranta mil milions 
corresponents a Espanya s' han consumit més d' un terç. Dels vint mil milions aportats per 
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Catalunya s' han consumit quatre mil, tenim un saldo de setze mil milions i estem 
pràcticament quadrant el compte de la seguretat social. 
 
Atès que la nostra economia és competitiva en haver apostat per una producció de més 
valor afegit, alguna cosa té a veure l' esforç que s' ha realitzat amb la formació dual que 
ara la nova llei d' educació es volen carregar i tenim els comptes de la seguretat social 
quadrades, les indicacions del FMI no ens haurien d' afectar, però en tenir un mercat únic i 
una caixa de la seguretat social única per tota Espanya aquestes indicacions ens 
afectaran, però això és tema per a un altre comentari. 
 
Ricard Garnier 
 

oOoOoOoOo   

 

        

 
Si voleu que aquest butlletí i posteriors siguin enviats a alguna persona o entitat amigues podeu 

 
indicar-nos-ho , assenyalant  nom i la seva adreça digital  a  gentgran@unio.cat 

 
 

 
 

 
Si voleu donar-vos de baixa d' aquest butlletí podeu fer-ho enviant 

 
un  correu electrònic a l' adreça  gentgran@unio.cat 

 
 
 
 
 
  M A R Ç   2 0 1 4                                                                                                           oOoOoOoOo      


